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Protokół Nr IX/4/2024 

z  IV sesji Rady Gminy w Rakszawie 

z dnia 13 sierpnia 2024 r. 

 

Sala narad Urzędu Gminy w Rakszawie. 

Obecni według załączonej listy obecności. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Paweł Przybyło, powitał wszystkich 

zebranych po czym poprosił o zaprezentowanie się Panią Marzenę Babiarz nowego Kierownika 

GOPS-u w Rakszawie. Po zakończeniu autoprezentacji przez Panią Marzenę Babiarz 

Przewodniczący stwierdził, że w sesji bierze udział 13 radnych, co stanowi quorum i Rada 

może podejmować wiążące uchwały, nieobecni są Pan P. Frączek i Pan B. Kłosowski. Pan 

Przewodniczący powiedział iż radni otrzymali zaproponowany porządek, zapytał czy ktoś chce 

wprowadzić zmiany do porządku obrad. 

Pan Wójt zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu 9 tj. „Podjęcie uchwały w sprawie 

przyjęcia Regulaminu placu zabaw przy Szkole Podstawowej nr 1 w Rakszawie” uchwała ta 

będzie procedowana w późniejszym terminie. 

Przewodniczący Rady Gminy w związku z tym że nikt nie zaproponował innych zmian poddał 

pod głosowanie wniosek Pana Wójta o zmianę porządku obrad poprzez zdjęcie punktu 9 tj. 

"Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu placu zabaw przy Szkole Podstawowej nr 

1 w Rakszawie" 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zmieniony porządek obrad. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

Przewodniczący Rady Gminy odczytał zatwierdzony porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.  

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z III sesji Rady Gminy.  

4. Informacja Przewodniczącego Rady z działań podejmowanych w okresie pomiędzy 

sesjami.  

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym.  

6. Sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji Rady 

Gminy.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze darowizny 

nieruchomości na rzecz Gminy Rakszawa.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy Rakszawa na rok 

2024  

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LVII/459/24 Rady Gminy Rakszawa 

z dnia 2 lutego 2024 r. w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Rakszawa.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LVII/460/24 Rady Gminy Rakszawa 

z dnia 2 lutego 2024 r. w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Rakszawa.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LVII/461/24 Rady Gminy Rakszawa 

z dnia 2 lutego 2024 r. w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Rakszawa.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LVII/462/24 Rady Gminy Rakszawa 

z dnia 2 lutego 2024 r. w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Rakszawa.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LVII/463/24 Rady Gminy Rakszawa 

z dnia 2 lutego 2024 r. w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Rakszawa.  
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14. Zapytania i wnioski radnych.  

15. Sprawy różne.  

16. Zakończenie 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu trzeciego porządku obrad                         

tj. przyjęcia protokołu z III sesji Rady Gminy, zapytał, czy radni mają uwagi do protokołu, 

w związku z tym, że radni nie zgłosili uwag poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z III 

sesji Rady Gminy. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt trzeci porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 4 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu czwartego porządku obrad  

tj. informacji Przewodniczącego Rady Gminy z działań podejmowanych w okresie między 

sesjami. Pan Przewodniczący powiedział, iż  w okresie międzysesyjnym wraz z Panem Wójtem 

wziął udział w spotkaniu z prezesem Centrum Medycznego w Łańcucie w sprawie poprawy 

jakości świadczeń medycznych w Ośrodku Zdrowia w Rakszawie. Otrzymał zapewnienie, że 

już jesienią tego roku nastąpi poprawa usług medycznych w Rakszawie. Ponadto wziął udział 

w spotkaniu z Kierownikiem Dróg Wojewódzkich w Łańcucie, a także z zastępcą Dyrektora 

Zarządu Dróg Wojewódzkich ds. spraw inwestycji w Rzeszowie w sprawie budowy 

skrzyżowania bezkolizyjnego czyli ronda na Basakówce w Rakszawie. Poczynione pewne 

ustalenia w tej sprawie. Przewodniczący zobowiązał się informować na bieżąco radnych o 

postępach w obu w/w sprawach. Następnie Przewodniczący oddał głos Zastępcy 

Przewodniczącego Rady. Zastępca Przewodniczącego poinformował radnych, że zastępował 

Przewodniczącego w czasie jego wyjazdu zagranicznego. W tym czasie odbyło się posiedzenie 

Komisji Gospodarczej Rady. Komisja Gospodarcza zajmowała się opiniowaniem sprzedaży 

lub darowizny działek gminnych, dokonała przeglądu progów zwalniających na drogach 

gminnych i innymi doraźnymi sprawami. Następnie Zastępca Przewodniczącego podziękował 

radnym za ich pracę w Komisji Gospodarczej i oddał głos Przewodniczącemu Rady.  

Przewodniczący  Rady Gminy uznał punkt czwarty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 5  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu piątego porządku obrad 

tj. sprawozdania Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Pan Wójt powiedział, że wziął udział w Konwencie Samorządów Powiatu Łańcuckiego, na 

którym były omawiane m.in. sprawy melioracji wodnych i innych inwestycji gminnych. 

Ponadto wziął udział w rozpoczęciu i zakończeniu Półkolonii Językowej w Rakszawie, która 

została zorganizowana dla dzieci szkolnych z terenu naszej Gminy. Zajęcia z dziećmi 

prowadzili lektorzy wolontariusze z USA. Następnie wziął udział w spotkaniu z prezesem 

Centrum Medycznego w Łańcucie w sprawie poprawy jakości świadczeń medycznych w 

Ośrodku Zdrowia w Rakszawie. Otrzymał zapewnienie, że już jesienią tego roku nastąpi 

poprawa usług medycznych w Rakszawie. Następnie wziął udział w uroczystej sesji Sejmiku 

Województwa Podkarpackiego, która miała miejsce w Zamku w Łańcucie. Podczas tej sesji 

Województwo Podkarpackie obrało za patrona błogosławioną rodzinę Ulmów z Markowej. 

Później brał udział w Jarmarku Garncarskim w Medyni Głogowskiej, spotkał się też z 
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przedstawicielami Zarządu Dróg Wojewódzkich w Łańcucie, a także z zastępcą Dyrektora ds. 

inwestycji Zarządu Dróg Wojewódzkich w Rzeszowie w sprawie ronda na Basakówce w 

Rakszawie. Następnie uczestniczył w spotkaniu z sołtysami z terenu gminy Rakszaw, 

członkami Kół Gospodyń Wiejskich, GOKiC i klubów sportowych w celu omówienia 

szczegółów planowanych na wakacjach imprez kulturalno-sportowych w Rakszawie. 

Następnie uczestniczył w uroczystym otwarciu nowego tunelu drogowego w Łańcucie, a także 

święta Policji Państwowej w Łańcucie. Spotkał się również z Zastępcą Wojewódzkiego 

Konserwatora Zabytków w Rzeszowie w sprawie remontu starej Karczmy w Rakszawie 

Górnej.  Uczestniczył też w imprezach kulturalno-rozrywkowych organizowanych na terenie 

Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym uznał punkt piąty porządku 

obrad za wyczerpany. 

 

 Ad. 6  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu szóstego porządku obrad 

tj. sprawozdania Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji Rady 

Gminy, o przybliżenie tego tematu poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż na poprzedniej sesji zostały podjęte uchwały: 

− Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

Domowej oraz Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej dla Gminy 

Rakszawa na lata 2024–2030 – uchwała w trakcie realizacji  

− Uchwała  w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych 

Gminy Rakszawa na lata 2023-2033 – uchwała w trakcie realizacji 

− Uchwała w sprawie uchwalenia statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Rakszawie – uchwała w trakcie realizacji 

− Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego Gminy 

Rakszawa – uchwała w trakcie realizacji 

− Uchwała w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2024 

– uchwała w trakcie realizacji 

− Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa na 

lata 2024 – 2031 – uchwała w trakcie realizacji 

− Uchwała w sprawie udzielenia wójtowi gminy Rakszawa wotum zaufania – uchwała 

została zrealizowana 

− Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z 

wykonania budżetu Gminy Rakszawa za 2023 rok – uchwała została zrealizowana 

− Uchwała w sprawie udzielenia absolutorium za 2023 rok dla Wójta Gminy 

Rakszawa – uchwała została zrealizowana. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym uznał punkt szósty 

porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 7 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu siódmego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze darowizny 

nieruchomości na rzecz Gminy Rakszawa, o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana 

Wójta. 
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Pan Wójt powiedział, iż do materiałów na sesję została dołączona autopoprawka do tej uchwały, 

pierwotna uchwała obejmowała cztery nieruchomości w dwóch lokalizacjach, obecna uchwała 

dotyczy dwóch działek w jednej lokalizacji,  druga uchwała dotycząca pozostałych dwóch 

działek będzie podjęta w późniejszym terminie.  
Mieszkańcy zwrócili się do Gminy z wnioskiem dotyczącym przekazania nieruchomości pod 

drogę gminną. Gmina realizując zamierzenie regulacji dróg przychyla się do wniosku, efektem 

tego jest projekt uchwały zgłoszony na dzisiejszą sesję. Uchwała dotyczy regulacji drogi nr 

109953R Wydrze – Kąty Wydrzańskie. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi zapytał, czy radni chcą zabrać głos 

w temacie tej uchwały, w  związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, odczytał 

treść uchwały, po czym poddał pod glosowanie uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

w drodze darowizny nieruchomości na rzecz Gminy Rakszawa. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Podjęta uchwała będzie miała Nr IV/20/24 Rady Gminy Rakszawa z dnia 13 sierpnia 2024 roku 

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze darowizny nieruchomości na rzecz Gminy 

Rakszawa. 

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt siódmy porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 8   

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu ósmego porządku obrad                               

tj. podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy Rakszawa na rok 

2024. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt oddał głos Pani Skarbnik. 

Pani Skarbnik powiedziała, że projekt uchwały obejmuje następujące zmiany: 

1. Zwiększa się dochody bieżące budżetu  o kwotę 176.926,00zł, w tym: 

* o zwrot kosztów za rozgraniczenia o kwotę 7.050,00zł; 

* wpływów z odsetek od nieterminowych wpłat z tytułu podatków i opłat od osób fizycznych  

o kwotę 5.700,00zł;  

* z opłaty skarbowej o kwotę 10.000,00zł; 

* wpływów z usług zakwaterowania w Schronisku Młodzieżowym   kwota 

150.000,00zł(rozdział 85417); 

* środków z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 

Rzeszowie  w zakresie prowadzenia punktu konsultacyjnego „Czyste powietrze” w kwocie 

4.176,00 zł (rozdział 90005); 

2. Zmniejsza się dochody majątkowe budżetu  o kwotę 887.182,40 zł, w związku z ostatecznym 

rozliczeniem zrealizowanych zadań inwestycyjnych. 

Zwiększa się wydatki bieżące  budżetu o kwotę 176.926,00zł, które obejmują : 

- usługi związane z gospodarką mieszkaniową w kwocie 10.000,00zł (rozdział 70005 

Gospodarka gruntami i nieruchomościami); 

- na wydatki bieżące związane z funkcjonowaniem placówek oświatowych(opłaty za media) 

kwota 86.205,00zł (rozdział 80101 Szkoły podstawowe); 

- wydatki związane z opłatami za dzieci uczęszczające do przedszkoli na terytorium innej 

gminy  kwota 53.795,00zł (rozdział 80104, łączna kwota wydatków na ten cel wynosi 

80.000,00zł); 

- wydatki związane z funkcjonowaniem punktu konsultacyjnego „Czyste powietrze”  kwota 

4.176,00zł(rozdział 90005 łączna kwota wydatku razem przeniesieniami wynosi 19.000zł); 



5 
 

- pozostałe wydatki związane z funkcjonowaniem placówek oświatowych w kwocie 

22.750,00zł (rozdział 80195); 

W ślad za zmniejszonymi dochodami majątkowymi  dokonuje się korekty zmniejszającej  

wydatków majątkowych  na zadaniach wymienionych w tabeli Nr 2 ( dział 600 rozdział 60016 

zadanie „Przebudowa drogi publicznej nr 109951R Rakszawa –Kąty(Kołchoz) w miejscowości 

Rakszawa” , dział 900 rozdział 90015 zadanie ”Modernizacja oświetlenia na terenie gminy 

Rakszawa”, dział 921 rozdział 92120 zadanie „Prace konserwatorskie i restauratorskie ambony 

i polichromii w obrębie sklepienia nawy i łuku tęczowego w  kościele parafialnym  pw. 

Podwyższenia Krzyża  Świętego” ). 

W tabeli Nr 3 do niniejszej uchwały zawarto przeniesienia wydatków w ramach aktualizacji 

kwot wydatków bieżących jak i realizacji zadania inwestycyjnego. Zabezpiecza się kwotę 

15.000,00zł na dokumentację projektową w ramach zadania związanego z przebudową drogi 

publicznej Nr 109963 Rakszawa Internat-Rakszawa Kościelne. Na dofinasowanie inwestycji  

„Budowa i modernizacja drogi dojazdowej do gruntów rolnych w obrębie Węgliska na dz. o nr 

ewid.514/3, 514/21 oraz w obrębie Rakszawa na dz. o nr ewid. 697/4”przezncza się 

30.000,00zł. W dziale 853 założono 30.000,00zł   na dokumentację projektową  w ramach 

zadania Budowa Centrum Opiekuńczo Mieszkalnego w gminie Rakszawa. Zwiększa się 

dotację podmiotową dla Gminnego Ośrodka Kultury i Czytelnictwa w Rakszawie na realizacje 

zadań bieżących o kwotę 20.000,00zł oraz dotacje dla klubów sportowych w ramach zadania 

wspierania rozwoju sportu na terenie gminy Rakszawa o kwotę 20.000,00zł.  

W zakresie wydatków bieżących zabezpiecza się środki  na funkcjonowanie urzędu oraz 

placówek oświatowych, dokonuje się zmiany klasyfikacji wydatków związanych z 

funkcjonowaniem świetlic szkolnych w szkołach podstawowych,  

Szczegółowe zestawienie dochodów i wydatków według działów i rozdziałów klasyfikacji 

budżetowej oraz zadań inwestycyjnych  zawierają Tabele Nr 1, Nr 2, Nr 3 do  projektu uchwały.  

W załączniku do uchwały przedstawiono zmiany kwot dotacji udzielanych z budżetu Gminy w 

2024 r.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani Skarbnik, po czym otworzył dyskusję 

w temacie tej uchwały.  Głos zabrała radna Marzena Janas-Piwińska. Zapytała o wydatki 

przeznaczone na Centrum Opiekuńczo-Mieszkalne w Rakszawie, a w szczególności czy ma to 

być nowy budynek czy też remont starego budynku, gdzie się będzie mieścić to Centrum i czym 

się będzie zajmować. W odpowiedzi Pan Wójt poinformował, że Centrum Opiekuńczo-

Mieszkalne będzie zbudowane od nowa w pobliżu istniejącego budynku remizy OSP. 

Powiedział, że jest to bardzo potrzebna inwestycja. Inwestycja będzie finansowana w 

większości z pieniędzy zewnętrznych. Koszt inwestycji to około 4 miliony złotych, z czego 

95% to środki zewnętrzne. Centrum jest przeznaczone dla osób z niepełnosprawnościami lub 

osób starszych zarówno do dziennego jak i całodobowego pobytu. Docelowo w Centrum będzie 

przebywać 20 osób. Projekt przewiduje możliwość rozbudowy Centrum o dodatkowe miejsca 

w przypadku dużego zainteresowania ze strony mieszkańców. Osoby przebywające w Centrum 

będą ponosić częściową odpłatność za pobyt w Centrum.  

Następnie radna Marzena Janas – Piwińska zapytała o uzasadnienie zwiększenia dotacji dla 

klubów sportowych. Pan Wójt odpowiedział, że zwiększenie dotacji dla klubów sportowych 

jest uzasadnione dużymi kosztami utrzymania stadionu sportowego. W tym momencie głos 

zabrał Przewodniczący Rady, który poinformował, że zwiększenie dotacji dla TKF Anilana o 

20 tys. złotych wynika z tego, że Rada Gminy w Rakszawie w budżecie gminy Rakszawa na 

rok 2024 zmniejszyła o tę kwotę dotację dla TKF-u w porównaniu do roku poprzedniego. Jest 

to w istocie wyrównanie dotacji do poziomu z roku ubiegłego.  

Ponownie głos zabrała radna Marzena Janas-Piwińska pytając o remont schroniska 

„Rakowisko”. Na wstępie podziękowała Panu Wójtowi za wprowadzenie do budżetu 

dochodów z tytułu odpłatności za wynajem pokoi w Schronisku. Zapytała Wójta dlaczego 

inwestycja obejmie tylko internat, a pomija remont kuchni, która też wymaga remontu. W 

odpowiedzi Pan Wójt poinformował, że Gmina nie ma wystarczających pieniędzy, aby 
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wyremontować jednocześnie internat i kuchnię. Posiadany przez Gminę projekt uwzględnia 

także remont kuchni w późniejszym terminie. Inwestycja została podzielona na etapy ze 

względu na ograniczone fundusze na ten cel.  

Głos zabrał radny Marcin Bardjan pytając o to, czy na czas remontu internatu będzie całkowicie 

zamknięte Schronisko. W odpowiedzi Pan Wójt poinformował, że to zależy od wykonawcy. 

Trzeba jednak liczyć się z tym, że jeśli Schronisko zostanie całkowicie zamknięte to skróci się 

czas remontu. Wykonawca prac budowlanych w Schronisku zostanie wkrótce wyłoniony w 

trybie przetargu. 

Przewodniczący zapytał, czy radni chcą jeszcze zabrać głos w temacie tej uchwały, w  związku 

z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, odczytał treść uchwały, po czym poddał 

pod głosowanie uchwałę w sprawie w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy 

Rakszawa na rok 2024. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Podjęta uchwała będzie miała Nr IV/21/24 Rady Gminy Rakszawa z dnia 13 sierpnia 2024 roku 

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy Rakszawa na rok 2024. 

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt ósmy porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 9 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziewiątego porządku obrad                               

tj. podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LVII/459/24 Rady Gminy Rakszawa z 

dnia 2 lutego 2024 r. w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Rakszawa. Pan 

Przewodniczący o przybliżenie tego tematu poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt oddał głos Pani M. Dyrda. Pani M. Dyrda powiedziała, że uchylenie w/w uchwały w 

sprawie nadania nazw ulicom jest konieczne, gdyż firma opracowująca nazwy ulic w 

Rakszawie nie wywiązała się z umowy. Nie sporządziła operatu geodezyjnego dla ulic w 

Rakszawie. Bez tego operatu nie można przemeldować mieszkańców na nowe adresy w 

systemie meldunkowym „Źródło”. Projektowane nazwy ulic nie mieszczą się całkowicie w 

dotychczasowych przysiółkach miejscowości Rakszawy. To uniemożliwia wykonanie uchwały 

w przedmiotowym kształcie. Zdaniem Pani Marii Dyrda trzeba na nowo zacząć prace nad 

wprowadzeniem ulic w Rakszawie, zlecić robotę innej firmie, która prawidłowo wykona 

operaty geodezyjne. Trzeba też mieć na uwadze, że wprowadzenie ulic w Rakszawie jest bardzo 

czasochłonne. Wymaga ono nie tylko przemeldowania mieszkańców, ale również ma wpływ 

na obwody i okręgi wyborcze oraz obwody szkolne. Powyższe wymaga podjęcia przez Radę 

szeregu uchwał zmieniających. Wprowadzenie nazw ulic musi być bardzo dobrze 

przygotowane przede wszystkim pod względem geodezyjnym.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani M. Dyrda, po czym otworzył dyskusję 

w temacie tej uchwały. Głos zabrał Pan Wójt, który powiedział, że Gmina nie zamierza 

rezygnować z nadania nazw ulicom w Rakszawie. Musi jednak się do tego tematu dobrze 

przygotować. Przede wszystkim trzeba skonsultować z mieszkańcami nazwy ulic, wybrać 

rzetelną firmę geodezyjną i dopiero wtedy podjąć uchwałę w tej sprawie. Poza tym w przyszłym 

roku będą wybory prezydenckie i Gmina na pewno nie zdążyłaby do tego czasu przemeldować 

mieszkańców na nowe adresy.  

Przewodniczący Rady przeczytał treść projektowanej uchwały i poprosił o wyjaśnienia Pana 

Mecenasa. Pan Mecenas wyjaśnił, że nie można w całości uchylić uchwał zmieniających z 

lutego br. gdyż wówczas pozostałyby w mocy pierwotne zapisy uchwały nadającej nazwy 

ulicom w Rakszawie, która została podjęta w listopadzie 2023 r. Wg Pana Mecenasa uchylenie 

uchylenia przepisu powoduje, że pozostaje w mocy pierwotny tekst tego przepisu, a nie to było 

zamiarem Rady. W efekcie Rada powinna podjąć uchwałę w wersji przedłożonej radnym czyli 
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uchylającą tylko dwa paragrafy tzw. merytoryczne wcześniejszej uchwały z lutego br. a 

pozostawić w mocy paragraf trzeci uchylanej uchwały. Takie są zasady techniki prawodawczej. 

Na tym Pan Mecenas zakończył swoje wystąpienie i podziękował za głos. 

Jako następny zabrał głos w tej sprawie radny Stanisław Piersiak, który stwierdził, że 

wyjaśnienia Pana Mecenasa są dla niego niezrozumiałe, ale przyjmuje je do wiadomości. 

Stwierdził, że jedynym racjonalnym argumentem za uchyleniem uchwały wprowadzającej 

nazwy ulic w Rakszawie jest dla niego brak czasu na przeprowadzenie tych zmian do wyborów 

prezydenckich w przyszłym roku. W odpowiedzi głos zabrał Pan Wójt, który powiedział, że w 

umowie z firmą opracowującą nazwy ulic w Rakszawie zapisano wynagrodzenie w wysokości 

ok. 50 tys. złotych brutto. Wg stanu na dzień dzisiejszy Gmina nie zapłaciła tej firmie ani 

złotówki ze względu na niewykonanie pracy przewidzianej w umowie. Wg Wójta potrzebne 

jest zlecenie pracy nad nazewnictwem ulic w Rakszawie innej rzetelnej firmie. Prace nad 

wprowadzeniem nazw ulic w Rakszawie należy podjąć od nowa najlepiej dopiero po wyborach 

prezydenckich, tak aby wszystko było dobrze przygotowane. Na pytanie Przewodniczącego 

Rady który z pracowników Urzędu zajmował się tą sprawą Pan Wójt odpowiedział, że była 

taka osoba, ale sprawę nadzorował osobiście poprzedni Wójt i dlatego większość spośród 

pracowników Urzędu nie miała wiedzy na ten temat. Pan Przewodniczący powiedział, że 

przenosi do punktu – sprawy różne projekt uchwały zobowiązującej Wójta do bieżącego 

informowania radnych o postępach prac w sprawie wprowadzenia  nazw ulic w Rakszawie.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą jeszcze zabrać głos w tej sprawie. 

W związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie odczytał i poddał 

pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany uchwały nr LVII/459/24 Rady Gminy Rakszawa z 

dnia 2 lutego 2024 r. w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Rakszawa. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 11  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 2 

Podjęta uchwała będzie miała numer  IV/22/24 Rady Gminy Rakszawa z dnia 13 sierpnia 2024 

roku w sprawie zmiany uchwały nr LVII/459/24 Rady Gminy Rakszawa z dnia 2 lutego 2024 

r. w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Rakszawa. 

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt dziewiąty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 10 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziesiątego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LVII/460/24 Rady Gminy Rakszawa z 

dnia 2 lutego 2024 r. w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Rakszawa. Ponieważ 

uchwała dotyczy również nazewnictwa ulic w Rakszawie Przewodniczący postanowił zapytać 

Pana Mecenasa dlaczego Rada musi podjąć pięć uchwał w tej samej sprawie. W odpowiedzi 

Pan Mecenas powiedział, że skoro w lutym br. Rada podjęła pięć uchwał dotyczących 

nazewnictwa ulic w Rakszawie to, aby je uchylić Rada musi również podjąć pięć uchwał 

uchylających. Przewodniczący Rady podziękował Panu Mecenasowi za wyjaśnienia, zapytał, 

czy radni chcą zabrać głos, a w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, 

odczytał treść, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany uchwały nr 

LVII/460/24 Rady Gminy Rakszawa z dnia 2 lutego 2024 r. w sprawie nadania nazw ulicom w 

miejscowości Rakszawa. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 11  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 2 
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Podjęta uchwała będzie miała Nr IV/23/24 Rady Gminy Rakszawa z dnia 13 sierpnia 2024 roku 

w sprawie zmiany uchwały nr LVII/460/24 Rady Gminy Rakszawa z dnia 2 lutego 2024 r. w 

sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Rakszawa. 

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt dziesiąty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 11 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu jedenastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LVII/461/24 Rady Gminy Rakszawa z 

dnia 2 lutego 2024 r. w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Rakszawa.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały, w 

związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, odczytał treść, a następnie poddał 

pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany uchwały nr LVII/461/24 Rady Gminy Rakszawa z 

dnia 2 lutego 2024 r. w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Rakszawa. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 11  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 2 

Podjęta uchwała będzie miała Nr IV/24/24 Rady Gminy Rakszawa z dnia 13 sierpnia 2024 roku 

w sprawie zmiany uchwały nr LVII/461/24 Rady Gminy Rakszawa z dnia 2 lutego 2024 r. w 

sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Rakszawa. 

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt jedenasty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 12 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dwunastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LVII/462/24 Rady Gminy Rakszawa z 

dnia 2 lutego 2024 r. w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Rakszawa. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos w tym temacie, w związku 

z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę 

w sprawie zmiany uchwały nr LVII/462/24 Rady Gminy Rakszawa z dnia 2 lutego 2024 r. w 

sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Rakszawa. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 11  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 2 

Podjęta uchwała będzie miała Nr III/25/24 Rady Gminy Rakszawa z dnia 13 sierpnia 2024 roku 

w sprawie zmiany uchwały nr LVII/462/24 Rady Gminy Rakszawa z dnia 2 lutego 2024 r. w 

sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Rakszawa. 

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt dwunasty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 13 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu trzynastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LVII/463/24 Rady Gminy Rakszawa z 

dnia 2 lutego 2024 r. w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Rakszawa. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

zmiany uchwały nr LVII/463/24 Rady Gminy Rakszawa z dnia 2 lutego 2024 r. w sprawie 

nadania nazw ulicom w miejscowości Rakszawa. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 
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„za” – 11  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 2 

Podjęta uchwała będzie miała Nr IV/26/24 Rady Gminy Rakszawa z dnia 13 sierpnia 2024 roku 

w sprawie zmiany uchwały nr LVII/463/24 Rady Gminy Rakszawa z dnia 2 lutego 2024 r. w 

sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Rakszawa. 

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt trzynasty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 14 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu czternastego porządku obrad tj. 

zapytania i wnioski radnych. 

Głos zabrała radna Marzena Janas-Piwińska pytając o sprawę remontu starej Karczmy na tzw. 

Rąbanym. W odpowiedzi Pan Wójt poinformował, że spotkał się w tej sprawie z Zastępcą 

Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków. Gmina przygotowuje wniosek o dofinansowanie do 

remontu tego zabytku. Wójt zobowiązał się do bieżącego informowania radnych o postępach 

prac w tej sprawie.  

Do dyskusji włączył się radny Stanisław Piersiak pytając Pana Mecenasa co grozi Gminie zza 

zaniechanie remontu zabytkowej Karczmy w przypadku gdyby się zawaliła. W odpowiedzi Pan 

Mecenas powiedział, że musi się dokładnie zaznajomić z tą sprawą i że udzieli odpowiedzi na 

piśmie.  

Następnie głos zabrał radny Radosław Wilczek informując, że Komisja Gospodarcza 

wypracowała wniosek o wydłużenie i ujednolicenie czasu świecenia się lamp ulicznych we 

wszystkich przysiółkach Gminy. W odpowiedzi Pan Wójt poinformował, że wg jego wiedzy 

lampy zapalają automatycznie na tzw. czujnik zmierzchowy, a więc ustawić można jedynie 

czas wyłączenia oświetlenia. Zobowiązał się do ujednolicenia czasu wyłączania oświetlenia 

ulicznego i interwencji w Rejonie Energetycznym w tej sprawie. 

Następnie Przewodniczący Rady wrócił do sprawy nadania nazw ulicom w Rakszawie. 

Zaproponował przegłosowanie wniosku o zobowiązanie Wójta do bieżącego informowania 

radnych i mieszkańców Gminy o postępach prac w sprawie wprowadzenia nazw ulic w 

Rakszawie. Wniosek Przewodniczącego Rady w tej sprawie został  jednogłośnie przyjęty. 

Następnie głos zabrał radny Stanisław Piersiak zapytując o brak przyłączenia do sieci 

wodociągowej dwóch ostatnich domów w nowym osiedlu na Bieleckówce w Rakszawie. 

Wyjaśnił, że zgłosiła się do niego mieszkanka jednego z tych dwóch domów żaląc się, że nie 

ma dostępu do wody. Pan Wójt odpowiedział, że owszem rozmawiał z tą Panią. Powiedział jej, 

żeby się zgłosiła do Energokomu, który może jej zrobić przyłącz wodociągowy, ale odpłatnie. 

Gmina nie ma bowiem obowiązku wykonywania przyłączy wodociągowych dla mieszkańców. 

Inaczej jest w przypadku sieci wodociągowej.  Nie ma jednak zabezpieczonych pieniędzy na 

dalszą rozbudowę sieci wodociągowej na Bieleckówce.   

W związku z brakiem kolejnych pytań Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt czternasty 

porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 15 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu piętnastego porządku obrad 

tj. Sprawy różne.  

Głos zabrała radna Marzena Janas-Piwińska pytając o sprawę braku wyczyszczenia Młynówki 

w okolicy Urzędu Gminy oraz brak sprzątania chodnika w tejże okolicy. W odpowiedzi Pan 

Wójt powiedział, że nie przeczyszczono rzeki ze względu na sezon urlopowy. Jeden z 
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pracowników gospodarczych był na urlopie, zaś drugi miał wypadek i też go nie było w pracy. 

Po prostu nie miał kto wyczyść rzeki. Zapewnił jednak, że rzeka będzie czyszczona jeszcze w 

tym roku.  Jeśli chodzi zaś o sprzątanie chodników to nie jest to obowiązek Gminy, ale Powiatu. 

Gmina jak do tej pory nie przejęła tego zadania od Powiatu. Jeśli Gmina przejmie to zadanie 

od Powiatu, to będzie również sprzątać chodniki. 

Następnie głos zabrała mieszkanka Rakszawy pani Grażyna Babiarz pytając o utwardzenie 

drogi gminnej koło p. Sroki w stronę tzw. Okrążka (droga dębowa). Dodała, że nie rozumie 

dlaczego niektórzy z mieszkańców tej okolicy blokują utwardzenie tej drogi skoro jest to droga 

gminna. Radny Marcin Bardjan wyjaśnił, że ta droga nie biegnie tak jak powinna w całości po 

działce gminnej. Część tej drogi biegnie po działkach prywatnych. Potrzebne jest uregulowanie 

stanu prawnego tej drogi.  

Następnie radny Dariusz Pokrzywa poruszył temat usług w formie pracy koparki budowlanej. 

Radny postuluje, aby Energokom zaczął świadczyć tego typu usługi. Po drugie zaproponował 

spotkanie mieszkańców okolicy cegielni na Mościnach w celu wypracowania rozwiązania 

konfliktu dotyczącego remontu drogi do Cegielni. 

Następnie radna Edyta Babiarz zawnioskowała o dofinansowanie ze środków gminnych 

wyjazdów dzieci szkolnych na basen. Pan Wójt odpowiedział, że w tej sprawie należy zwrócić 

się do Dyrektora Szkoły. 

Radny Grzegorz Babiarz poruszył sprawę budowy tzw. ronda na Basakówce pytając czy były 

wcześniej prowadzone rozmowy na ten temat przez poprzedniego Wójta. Pan Wójt 

odpowiadając na to pytanie powiedział, że ma wiarygodne informacje od przedstawicieli 

Zarządu Dróg Wojewódzkich, że jak do tej pory nie było żadnych rozmów ze strony Gminy w 

sprawie budowy ronda na Basakówce.    

Pan Przewodniczący odczytał zaproszenie dla radnych na Festyn Leśno-Łowiecki w Wydrzu 

prezentując program tej imprezy.  

Radny Stanisław Piersiak poruszył sprawę wyborów sołtysa sołectwa Rakszawa-Kąty. W 

odpowiedzi Wójt wyjaśnił, że były tam przeprowadzone wybory. Wybory te są ważne, zaś 

kadencja nowego sołtysa zaczyna się 19 sierpnia br. 

Głos zabrała Dyrektorka GOKiC w Rakszawie Pani Agnieszka Rzepka prezentując program 

imprezy pod nazwą „Gminny Korowód Dożynkowy” jednocześnie zapraszając wszystkich 

radnych oraz mieszkańców Gminy na tę imprezę. 

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt piętnasty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 16 

 

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął IV sesję Rady Gminy. Obrady trwały od godz. 1500 do godz. 1646.   
 

 

Protokołował: Paweł Bolesławski 

 

   

Zatwierdził: 

Paweł Przybyło 

Przewodniczący Rady Gminy 


